
PROTOKÓŁ NR IV/10 
z sesji Rady Gminy Kostomłoty 

w dniu 14 grudnia 2010 r. 
 
Ad. 1. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik –  Otwieram IV sesję rady gminy Kostomłoty. 
Witam kierowników jednostek organizacyjnych, sołtysów oraz radnych. W dzisiejszej sesji 
uczestniczy 15 radnych. Stwierdzam, że wszystkie podjęte dzisiaj uchwały są 
prawomocne.  
 
Ad. 2. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik –  Odczytam proponowany porządek obrad: 

 
 Proponowany porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie programu sesji. 
3. Wręczenie srebrnych medali za zasługi dla obronności kraju. 
4. Przyjęcie protokołu z sesji nr I/10 i sesji nr II/10 z dnia 30.11.2010 r. 
5. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 
6. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
7. Informacje i komunikaty. 
8. Wnioski i zapytania. 
9. „15 minut dla wyborców”. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na rok 2010. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Kostomłoty Nr LVII/316/10 
z dnia 26 października 2010 r. w sprawie podatków i opłat lokalnych na rok 2011. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów do organów samorządu 
mieszkańców wsi. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLV/230/09 Rady Gminy Kostomłoty 
z dnia 16 grudnia 2009 r. w sprawie zmiany Statutu Gminy Kostomłoty. 
14.  Sprawy bieżące. 
15. Zakończenie obrad IV  sesji Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik –  Do porządku obrad wnoszę o wprowadzenie 
projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LVIII/328/10 Rady Gminy Kostomłoty z 
dnia 9 listopada 2010 r. w sprawie określenia zasad i trybu udzielania dotacji z budżetu 
Gminy Kostomłoty na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy 
zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, sposobu jej rozliczania i kontroli oraz 
postępowania z wnioskiem o udzielenie dotacji. Proponuję, aby był to pkt 14. Kolejne 
punkty zostaną przesunięte. Czy są jeszcze inne propozycje? Nie widzę. Kto jest za 
przyjęciem wniosku o rozszerzenie porządku obrad, proszę o podniesienie ręki: 
kto jest za – 15 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów, 
kto się wstrzymał – 0 głosów 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Kto jest za przyjęciem rozszerzonego 
porządku obrad, proszę o podniesienie ręki: 
kto jest za – 15 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów 
 

Porządek obrad:  
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie programu sesji. 
3. Wręczenie srebrnych medali za zasługi dla obronności kraju. 
4. Przyjęcie protokołu z sesji nr I/10 i sesji nr II/10 z dnia 30.11.2010 r. 
5. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 
6. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
7. Informacje i komunikaty. 
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8. Wnioski i zapytania. 
9. „15 minut dla wyborców”. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na rok 2010. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Kostomłoty Nr LVII/316/10 

z dnia 26 października 2010 r. w sprawie podatków i opłat lokalnych na rok 2011. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów do organów samorządu 

mieszkańców wsi. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLV/230/09 Rady Gminy Kostomłoty z 

dnia 16 grudnia 2009 r. w sprawie zmiany Statutu Gminy Kostomłoty. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LVIII/328/10 Rady Gminy Kostomłoty 

z dnia 9 listopada 2010 r. w sprawie określenia zasad i trybu udzielania dotacji z 
budżetu Gminy Kostomłoty na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 
budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, sposobu jej rozliczania i 
kontroli oraz postępowania z wnioskiem o udzielenie dotacji. 

15. Sprawy bieżące. 
16. Zakończenie obrad IV sesji Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Stwierdzam, że porządek obrad został  
przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad. 3. 
Pan kpt. Roman Jasiński reprezentujący Wojskową Komenda Uzupełnień we Wrocławiu w 
imieniu Ministra Obrony Narodowej wręczył Państwu Danucie i Brunowi Müller srebrny 
medal „Za zasługi dla obronności kraju”. Zgodnie z ustawą z dnia 21 kwietnia 1966 r.  
medal ten nadaje się w celu okazania wysokiego uznania rodzicom, którzy wychowali 
dzieci na wzorowych i ofiarnych żołnierzy, nienagannie sprawujących służbę wojskową. 
Wraz z medalem Państwo Müller otrzymali kwiaty, słowa uznania i życzenia zdrowia 
przekazane Przez Pana Wacława Jaskułę Wójta Gminy Kostomłoty. W imieniu Rady 
Gminy Kostomłoty gratulacje złożyła Pani Janina Gawlik Przewodnicząca Rady Gminy 
Kostomłoty. 

Pan Jan Rybka z-ca dyrektora regionalnego oddziału KRUS Wrocław przekazał członkom 
OSP Kostomłoty zestaw sprzętu do ratownictwa medycznego. Członkowie OSP 
Kostomłoty, wójt i przewodnicząca rady w imieniu całej rady gminy Kostomłoty 
podziękowali za bezinteresowność, ofiarność, które są wyrazem troski o bezpieczeństwo i 
życie ludzkie. 

Ad. 4. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik –  Do chwili obecnej  nie wpłynęły żadne  
uwagi do protokołów. Przyjmuję, że protokół zostały przyjęte.  
 
Ad. 5. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Proszę Wójta o przedstawienie informacji o 
działalności w okresie między sesjami. Proszę Panie Wójcie. 
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni i Goście 
przedstawiam sprawozdanie z działalności Wójta za okres od dnia 03.11.2010 r. do dnia 
06.12.2010 r. 
 
1. Inicjatywy uchwałodawcze w sprawie: 

- zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na rok 2010, 
- zmiany uchwały Rady Gminy Kostomłoty Nr LVII/316/10 z dnia 26 października 
2010 r. w sprawie podatków i opłat lokalnych na rok 2011, 
-  zarządzenia wyborów do organów samorządu mieszkańców wsi, 
- zmiany uchwały nr XLV/230/09 Rady Gminy Kostomłoty z dnia 16 grudnia 2009 r. 
w sprawie zmiany Statutu Gminy Kostomłoty. 

2. Zwołanie posiedzenia Obwodowych Komisji Wyborczych. Organizacja wyborów. 
3. Uzgodnienia dotyczące projektowanej budowy stacji CPN w okolicy Wichrowa. Chodzi 
tutaj o budowę drugiej stacji, ale również istniejącej, która jest w trakcie przebudowy.  
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4. Podpisanie protokołu uzgodnień oraz aktu notarialnego na sprzedaż działki w obrębie 
byłego POM-u (15 a). Działka ma 1500 m². Tam sprawa dotyczyła użytkowania 
wieczystego. W tej chwili ta działka stała się własnością osoby prywatnej.   
5. Przeprowadzenie rozmów z potencjalnym inwestorem (magazyn środków 
chemicznych). Działka jest na samym końcu strefy gospodarczej, w kierunku na 
Strzegom, w odległości 400 m od drogi. Są to tereny prywatne i nie prowadziłem 
rozmów, jedynie wskazałem właścicieli działek. 
6. Uzgodnienie projektowe dla sieci wodno-kanalizacyjnej w Kostomłotach. Sprawa 
dotyczy budynku, w którym się znajdujemy. Dotyczy to skalkulowania kosztów budowy 
sieci wodnej na odcinku z okolic kościoła aż do okolic nowej apteki. Wraz z 
projektantem doszliśmy do wniosku, że rozkopywanie drogi i jej odtworzenie jest w tej 
samej cenie, co zrobienie 4-5 studzienek i prowadzenie przecisku sterowanego, bo to 
mniej więcej wychodzi w tej samej cenie.  
7. Udział w konferencji – Energia odnawialna. Dotyczy wyznaczenia obszarów, dziedzin 
życia, gdzie ta energia powinna stanowić zastosowanie. Spotkanie to potwierdziło, że 
nasza gmina jest bogata we wiatry i jest wskazana przez wszystkie instytucje do 
ustawienia siłowni wiatrowych. W tej chwili prowadzimy również postępowanie w 
sprawie usytuowania solarów między Piotrowicami a Kostomłotami na kilku hektarach. 
To jest na etapie uzgodnień potrzebnych do wykonania inwestycji. Okazało się, że do 
solarów nie są potrzebne decyzje środowiskowe ponieważ nie mają one żadnego 
wpływu na środowisko.   
8. Udział w konferencji – Gospodarka odpadami. Dotyczyło składowania odpadów, 
które będzie zgodne z wytycznymi unijnymi. O tym będziemy szerzej rozmawiać na 
komisjach.  Sprawa, jeśli nie będzie rozwiązana przez Wrocław, może doprowadzić do 
dość dużych zobowiązań wobec Unii Europejskiej. Stąd też szybkie prace w kierunku 
wybudowania we Wrocławiu spalarni. Biorę udział w tych pracach.  
9. Udział w posiedzeniach inżyniera kontraktu (odbywa się praktycznie co tydzień). 
10. Prowadzenie akcji zimowego odśnieżania. Bardzo dużo mam telefonów. Mieszkańcy 
gminy dzwonią w sprawie odśnieżania m.in. niemożności wyjechania z Jakubkowic, czy 
też przypadków, gdzie ewidentnie drogi nie są gminne. Dwa tygodnie temu Gazeta 
Wrocławska opublikowała numerację oraz przebieg dróg w każdej z gmin powiatu 
średzkiego z podaniem numeru telefonu osoby odpowiedzialnej za odśnieżanie dróg. Ja 
bardzo proszę pani Aniu, jeśli będzie taka możliwość, żeby tą sprawę również 
przekazać dla przypomnienia sołtysom. Żeby w formie kartki na słupie ogłoszeniowym 
powiesić, ponieważ zimę mamy nietypową. Jest bardzo śnieżna, jest wiele problemów z 
przejezdnością dróg. Gmina odpowiada za drogi gminne, aczkolwiek również 
pomagamy powiatowi na zasadzie wysłania maszyny, ale powiat płaci za usługę, tak 
jak to miało miejsce w przypadku interwencji fadromy na drodze Samborz-Piersno. Czy 
też pragnę powiedzieć, że mamy porozumienie z powiatem, w zamian za odśnieżanie 
ulicy Szpitalnej w Kostomłotach, która jest drogą powiatową, i otoczenie GOK. Powiat 
odśnież drogę na osiedlu w Lisowicach, ponieważ ona jest oddalona, a oni i tak tam 
przejeżdżają. W związku z tym, nie do końca jest tak, że powiat odśnieża wszystkie 
drogi powiatowe, a gmina wszystkie gminne. Z wyjątkiem tego porozumienia, które 
mówi o zamianie odśnieżania dróg. Prosiłbym bardzo o kierowanie uwag do pracownika 
odpowiedzialnego za te drogi. Na spotkaniu z osobą z Zarządu Dróg Powiatowych 
poruszałem również temat zasypywania chodników oraz dróg wjazdowych na drogi 
gminne. Oczywiście, że jest to trudne do realizacji, ale na pewno nie da się uniknąć 
zasypywania chodników, bo pługi muszą śnieg kierować tylko w prawą stronę. My o 
tych trudnych sprawach rozmawiamy z powiatem i na pewno będziemy doskonalić te 
sprawy, natomiast proszę też zrozumieć, że nie jesteśmy w stanie być wszędzie naraz. 
Staramy się doprowadzić do tego, żeby drogi były przejezdne tam, gdzie autobus 
szkolny się porusza, w następnej kolejności tam, gdzie jest dostępna jedynie jedyna 
komunikacja do innej miejscowości, a dopiero później zajmujemy się drogami, które są 
wewnątrz miejscowości. 
11. Wydanie zarządzeń w sprawie: 
• nabycia nieruchomości z przeznaczeniem pod drogę, 
• projektu budżetu gminy Kostomłoty na rok 2011, 
• projektu uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Kostomłoty, 
• zmiany budżetu gminy Kostomłoty na rok 2010, 
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• nabycia nieruchomości  (obręb Piersno - istniejąca przepompownia ścieków), 
• powołania komisji do przeprowadzenia przetargu na sprzedaż  nieruchomości, 
• zmiany regulaminu wynagradzania pracowników Gminnego Biura Spisowego za 

wykonanie prac związanych z powszechnym spisem rolnym w 2010 r., 
• dnia wolnego od pracy (ustala się dzień 24.12.2010 r. dniem wolnym od pracy dla 

pracowników UG w zamian za święto przypadające w sobotę, tj. 25.12.2010 r.), 
• przeklasyfikowania i wybrakowania sprzętu obrony cywilnej oraz przeprowadzenia 

okresowej inwentaryzacji sprzętu i bazy magazynowej obrony cywilnej Gminy 
Kostomłoty wg. stanu na dzień 31.12.2010 r., 

• powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia przetargu  na zadanie pn. - 
Udzielenie i obsługa kredytu długoterminowego w kwocie 2.490.000,00 zł na 
pokrycie planowanego deficytu budżetu gminy w związku z realizacją zadania 
Kompleksowa kanalizacja sanitarna gminy Kostomłoty, miejscowości ;Chmielów, 
Siemidrożyce, Wilków Średzki, Wnorów wraz z rozbudową i modernizacją 
oczyszczalni ścieków w Piotrowicach,  

• nie wykonywania prawa pierwokupu, 
• sprzedaży nieruchomości w drodze rokowań, 
• powołania Gminnego Biura Spisowego oraz lidera gminnego w związku z 

Narodowym Spisem Powszechnym Ludności i Mieszkań w 2011. 
12. Wydanie decyzji administracyjnych w sprawie: 
• wycinki drzew – 11 
• podziału nieruchomości – 3 
• nadania numeru porządkowego nieruchomości - 5 
• działalności gospodarczej – 5 
• USC - 2 
• warunków zabudowy i zagospodarowania terenu – 10 
• wymeldowania – 8 
Ponadto: 
• przyjęto 29 wniosków o wydanie dowodu osobistego 
• wydano 31 dowodów osobistych 
• wydano 16 zaświadczeń o prowadzeniu działalności gospodarczej. 

 
 
Pisma wydane w Referacie Finansowym (wydział 
podatków)  
w okresie od 02.11.2010r. do 03.12.2010r. 
 

 
Liczba ogółem 
 

1. Liczba zaświadczeń wydanych w danym okresie 37 

2.  Decyzje dotyczące podatku 
 
24, w tym: 

a. 
ustalające wysokość łącznego zobowiązania 
podatkowego (nakazy) 

6 

b. 
zmieniające wysokość łącznego zobowiązania 
podatkowego (przypisy/odpisy) 

18 

3. Decyzje w sprawie ulg podatkowych 

a. odroczenia Liczba ogółem = 1,  z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywne =1 

b. rozłożenie na raty Liczba ogółem = 0, z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywne = 0 

c. umorzenia Liczba ogółem = 4, z tego: 

Odmowne = 0 
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Pozytywna w części =0 
Pozytywne = 4 

    
d. 

ulga z tytułu nabycia gruntów Liczba ogółem = 1, z tego: 

 Odmowne = 0 
 Pozytywne = 1 

 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy są pytania do sprawozdania?  
 
Mariusz Żałobniak – Ja w kwestii uzupełnienia. Dzień 24 grudnia jest dniem wolnym od 
pracy również w Starostwie Powiatowym. Chciałbym nawiązać też do akcji zimowego 
odśnieżania dróg. Wydział Mienia Starostwa Powiatowego wysłał do wszystkich urzędów 
informację w postaci planu zimowego utrzymania dróg. Tam jest wszystko opisane, jak 
ma następować odśnieżanie oraz mapa całego powiatu, żeby społeczeństwo wiedziało 
jakie są kategorie dróg. Sama mapa tego nie pokarze, ale w opisie wszystko jest. 
Natomiast mam jeszcze dwa pytania.  
Chciałbym się dowiedzieć, czego dotyczy sprawa nie wykonywania prawa pierwokupu, 
sprawa druga – jakiej nieruchomości dotyczy sprzedaż w drodze rokowań. 
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła –Jeśli chodzi o sprzedaż w drodze rokowań, to trudny temat. 
Zgłaszałem na poprzedniej sesji, że wystawiliśmy do sprzedaży po to, żeby zobowiązania 
inwestycyjne móc pokryć przynajmniej w części. Są to cukrowania i zbór w Piotrowicach, 
nieruchomość na zakręcie w Jenkowicach, działka w Kostomłotach przy ul. Ogrodowej, 
mieszkanie w Piotrowicach w byłej świetlicy za kościołem, budynek użytkowy w Piersnie, 
działka w Wichrowie w strefie aktywności gospodarczej. Dwa przetargi nie zakończyły się 
żadną ofertą. Zostały dlatego wyznaczone sprawy do negocjacji. Negocjacje wyglądają 
tak, że zainteresowane osoby w kopercie zgłaszają swoją propozycję i wtedy wójt uznaje, 
czy może tą nieruchomość sprzedać, czy nie, ale na pewno nie wszystkie nieruchomości, 
tylko te, które od lat nie może sprzedać np. mieszkania do remontu, cukrownia, zbór. 
Tam uważam, że to stoi i nie przynosi żadnego podatku dla gminy. Jeśli jakikolwiek 
inwestor się zgłosi, to stoję na stanowisku, że warto to sprzedać po to, żeby miało 
właściciela, i żeby przynosiło dochód dla gminy w formie podatku. Jeśli chodzi o nie 
wykonywanie prawa pierwokupu, to tutaj mam pewną trudność, a nie chciałbym się 
pomylić. Proszę radnego, aby pozwolił mi udzielić odpowiedź na to pytanie po przerwie. 
Jeśli jest takie życzenie, to będę mówił jakiej działki to dotyczy w sprawozdaniu.  
 
Józef Osowski – Chciałem jeszcze w sprawie porozumienia, w sprawie odśnieżania drogi 
w Lisowicach. Chciałem powiedzieć, że oni jeżdżą przez osiedle, a nie jadą drogą 
powiatową przez wioskę. W środku wioski skręcają na osiedle.  
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Pan kierownik odpowiedzialny za te sprawy zapewniał 
mnie, że jest mu nawet wygodniej, ponieważ on robi kółko. Musi w pewnym momencie 
na tą drogę wjeżdżać. Być może zjawisko, które pan obserwował, to było wjechanie od 
strony wsi na tą drogę, bo z którejś strony na tą drogę musi wjechać. Nie wiem, czy nie 
dokończył tego odśnieżania. Ja obserwuję, że oni jadą drogą, a potem wracają i 
odśnieżają drugą stronę, ale kółko powinno się zazębić. Będę w takim razie musiał 
sprawdzić tą kwestię, ponieważ nie może być tak, że to jest kosztem odśnieżenia drogi 
powiatowej. Przyjmuję tą uwagę. To porozumienie dla nas jest wygodne.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy są jeszcze pytania do sprawozdania? 
Nie widzę. Zamykam dyskusję. 
 
Ad. 6. 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła odczytał sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
(sprawozdanie stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 

Przewodnicząca Rady Gminy Janina Gawlik – Czy są pytania do przedstawionego 
sprawozdania? Nie widzę. Przechodzimy do punktu następnego.  

 5



 
Ad.7. 
Przewodnicząca Rady Gminy Janina Gawlik – Ostatnia sesja został zaplanowana na 29 
grudnia br.  
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Pragnę poinformować, że czasami jeden dzień jest bardzo 
ważny. To jest koniec roku. W tym okresie przychodzą jeszcze ważne dla gminy decyzje 
dotyczące dotacji dla gminy, subwencji, czy też są potrzeby, żeby dokonać jeszcze 
pewnych zmian. W czwartek jest sesja w powiecie, więc chcemy, żeby to było w środę 
29.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Janina Gawlik – Jeśli będzie potrzeba, to 31 grudnia sesja 
zostanie zwołana. 
 
Zofia Heller-Sypek – Chciałam przypomnieć o składaniu oświadczeń majątkowych. 
 
Ad. 8. 
Leszek Wicha – Proszę o bardzo szybką interwencję w sprawie drogi Paździoro-
Piotrowice. Zdajemy sobie sprawę z tego, że ta droga jest tak położona, że już pół 
godziny po odśnieżaniu ona jest zasypana. Proszę o zamknięcie tej drogi i odpowiednie 
oznaczenie, ponieważ zdarzają się takie sytuacje, że kilometr drogi jest w miarę 
przejezdny i nagle samochody utykają w środku. Oznaczyć drogę, że np. jest zakaz 
wjazdu, droga jest nieprzejezdna. Dojazd i tak jest drogami powiatowymi do innych 
miejscowości. Wczoraj był nawet przypadek, że auto utknęło w środku. 
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Odpowiedź będzie na piśmie, ale chcę wszystkim 
powiedzieć, że zlecenie zakupu znaku zakazu ruchu na tej drodze zostało dokonane. Jak 
tylko znaki się zjawią przewidujemy zamykanie tej drogi. Nie sposób jej odśnieżać, bo jej 
położenie jest takie, że właściwie można by tam odśnieżać cały czas. Wiemy, że tak jest. 
Nie mogliśmy nigdzie pożyczyć znaków. Zdecydowaliśmy się znaki zakupić. Jeśli to zda 
egzamin to być może będziemy zmuszeni do zamykania innych dróg na czas, kiedy nie 
jesteśmy gotowi z odśnieżaniem.  

 
Marian Fita – W związku z tym, że są nowe ceny, które będą obowiązywać od nowego 
roku na placu targowym, chciałbym prosić, aby została wykonana nowa tablica 
informacyjna, o cenie jaka obowiązuje.   
 
Ad. 9. 
Witold Rutkowski Przewodniczący Rady Powiatu – Nie jestem wprawdzie wyborcą, ale w 
tym punkcie osoby spoza rady mogą zabierać głos. Chciałem przede wszystkim 
serdecznie podziękować za gratulacje, jakie zostały złożone na moje ręce w związku z 
wyborem na radnego i przewodniczącego powiatu, podpisane przez panią przewodniczącą 
i pana wójta. Jest w tej chwili bardzo dobra sytuacja, gdyż z gminy Kostomłoty jest w tej 
chwili 3 radnych. Jest to duża reprezentacja, w związku z tym, współpraca pomiędzy radą 
powiatu a radą gminy myślę będzie otwarta. W miarę możliwości będę chciał uczestniczyć 
we wszystkich sesjach, na które będę zapraszany. Chciałem jeszcze raz podziękować za 
te gratulacje i jednocześnie myślę, że współpraca pomiędzy radą powiatu a radą gminy 
będzie owocna. Z panem wójtem i panią przewodniczącą razem organizowaliśmy powiat 
średzki stąd też nasza znajomość liczona jest już naście lat, znamy się od dawna, więc 
myślę, że nasza współpraca będzie owocna. Podnosicie państwo sprawy odśnieżania dróg. 
Te tematy są tak samo bolesne dla powiatu, jak i dla państwa. Jeśli chodzi o Lisowice to  
przekażę tą sprawę.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Janina Gawlik – Ze swojej strony i rady gminy chciałam 
prosić, aby nie zapominać o Kostomłotach, bo mamy dość dużo problemów. Jesteśmy na 
obrzeżu. Natomiast pan pracował przez długi okres w Komisji Bezpieczeństwa, zna pan 
stany dróg, chodników. Też będziemy prosić o pomoc i o wsparcie. Dobrze się składa, bo 
oprócz radnych mamy jeszcze dwóch przypatrujących się zarządowi. Tak, że myślę, że 
my z panem radnym Mariuszem będziemy prosić o pomoc. Gmina nie jest bogata gminą, 

 6



ale na pewno nie jest też biedną gminą. Ale prosimy o jeszcze więcej.   
 
Kazimierz Buba Wiceprzewodniczący Rady Powiatu – Chciałem podziękować za 
zapraszanie mnie na sesje i przeprosić, że na pierwszej nie mogłem być. Chcę zapewnić, 
że traktuję to jako propozycje ścisłej współpracy rady powiatu i samorządu gminnego w 
Kostomłotach. Chcę zapewnić, że nie tylko z obowiązku, ale i z przyjemnością na sesje 
rady gminy w Kostomłotach będę uczęszczał. Jeszcze raz serdecznie dziękuję. Ja nie 
byłem na pierwszej sesji, w związku z tym pozwolę sobie złożyć gratulacje wam 
wszystkim szanownym radnym, że uzyskaliście ten mandat do pełnienia tak zaszczytnej 
funkcji. Jak wszyscy wiemy, życie samymi różami nie jest usłane, tak i w przypadku 
działalności samorządowej w tej gminie będą trochę mniej udane i bardziej. Ja bym 
życzył wam samych sukcesów i dużej satysfakcji spełnienia tej funkcji i satysfakcji z 
osiąganych efektów. To, o czym zadecydujecie dla rozwoju gminy, będzie dostrzeżone 
przez mieszkańców i nie tylko. Ja również przyłączam się do podziękowań za gratulacje. 
Tylko władze naszej gminy tak elegancko się zachowały, bo nie dość, że gratulują 
wyborów, to gratulują każdej funkcji. Chciałem jako mieszkaniec Kostomłotów 
podziękować wszystkim radnym i sołtysom za oddanie głosów na mnie i pomoc w tych 
wyborach. Cieszę się ogromnie, że państwo pomogliście mi i zostałem radnym. W 
związku z tym jeszcze raz chcę zapewnić, że dołożę wszelkich starań, żeby jak najwięcej 
było wspólnych interesów powiatu i naszej gminy. Reprezentacja jest dosyć mocna w 
porównaniu do jednego radnego. Nie udało się nam z trójki wejść do zarządu powiatu, 
ale matematyka wyborcza jest taka, jaka jest. Oprócz trzech radnych z terenu gminy, to 
jeszcze mamy dwóch pracowników starostwa, pełniących ważne funkcje, co było też 
przyczyną, że nikt z nas nie wszedł do zarządu. Ale to już myślę poza nami. Chciałem 
złożyć państwu serdeczne życzenia świąteczne.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Janina Gawlik – Ja jako przewodnicząca rady będę starała 
się, aby w tej kadencji sprawy trudne, a dotyczące powiatu, zapraszać pana 
przewodniczącego, wiceprzewodniczącego. Prędzej pana przewodniczącego, żeby 
zrozumiał problem Kostomłotów, bo pan wiceprzewodniczący rozumie problem 
Kostomłotów. Żebyśmy przy każdej sposobności mogli wspólnie rozwiązywać nasze 
problemy. Żeby te deklaracje płynęły. Natomiast pana wiceprzewodniczącego będę 
prosiła, żeby uczestniczył w posiedzeniach, przesłuchiwał się i pomagał realizować 
sprawy. Budżet mamy trudny po obu stronach. To nie jest tak, że mamy dużo pieniędzy. 
Natomiast są zadania, które trzeba zrealizować i na pewno dołożymy wszystkich starań, 
żeby wspólnie je rozwiązywać. Mam prośbę do radnych powiatowych, aby uczestniczyli w 
sesjach, na pewno będziemy to doceniać.  
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Odpowiadam panu radnemu na pytanie. Chodzi o 
nieruchomość w Karczycach po lewej stronie, jak dojeżdżamy do skrzyżowania przed 
świetlicą (tam była kiedyś poczta). Mieszka tam pani, która nie ma do tej pory 
wykupionego prawa użytkowania wieczystego. Ponieważ jest to mienie Skarbu Państwa, 
zwracają się zawsze do gminy z pytaniem, czy gmina nie chce kupić tej działki. 
Oczywiście cena jest tam też podana. Nie jesteśmy zainteresowani, zwłaszcza, że to jest 
obiekt z lokatorem, który tam od lat mieszka.   
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik –  Przypomnę, że mamy możliwość ubiegania 
się o rowy Skarbu Państwa. Bardzo proszę o wykaz, gdzie są rowy Skarbu Państwa i pilna 
potrzeba czyszczenia. Dobrze, żeby ta informacja dotarła do mnie, a powiat by się zwrócił 
do Urzędu Wojewódzkiego, a ja bym tą sprawę pilotowała, żeby na to pieniążki otrzymać. 
Jesteśmy obszarem zalewowym, dlatego prosiłabym, żeby te działki i rowy wskazać. 
Tylko proszę nie mylić działek Skarbu Państwa z działkami ANR, bo to są dwie odrębne 
własności. Mogą być rowy gminne, powiatowe, ANR i Skarbu Państwa. Ja analizując mapy 
powiatu znalazłam rowy w Pichorowicach i Piotrowicach (rów, który teraz jest czyszczony, 
i rów, który biegnie przez praktycznie pola Agencyjne, natomiast jest to działka 
wyłączona, jako rów Skarbu Państwa). Wiedzę z tego zakresu powinien mieć albo pan 
Bartoszewski, albo pan Wielgus. Można się skontaktować z geodezją w Środzie Śl. i tam 
poszukać. Być może wskażmy rowy niezbędne do czyszczenia i wtedy sprawdzi się, czy to 
są rowy Skarbu Państwa. Proszę przewodniczącego Komisji Rolnictwa, żeby tą sprawą się 
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zajął, bo dobrze by było, żeby jeszcze przed budżetem wojewody tą informację zgłosić. 
 
Ad. 10. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany 
budżetu Gminy Kostomłoty na rok 2010. 
 

  Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Projekt omawiany był na Komisji Budżetu i  
  Oświaty. Proszę o opinie.  
 
  Zofia Heller-Sypek – Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie  
  opiniuje projekt uchwały. 
   
  Iwona Ryszka – Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Wypoczynku  pozytywnie  
  opiniuje projekt uchwały. 
 
  Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Na Komisjach wspólnych wprowadzono  
  zmianę w zał. nr 2, w dziale 600, rozdz. drogi publiczne powiatowe, zakup usług  
  pozostałych, z kwoty 10.000 zł zwiększa się na kwotę 30.000 zł, a skreśla się dz. 900, 
  rozdz. 913,  § 4300 na kwotę 20.000 zł. Otwieram dyskusję. Czy ktoś chciałby zabrać  
  głos? Nie widzę. Zamykam dyskusję. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za  
  przyjęciem projektu uchwały? 
  Kto jest za  - 14 głosów za 
  Kto jest przeciw – 0 głosów 
  Kto się wstrzymał – 0 głosów 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Janina Gawlik – Stwierdzam, że uchwała Nr IV/16/10 w 
sprawie zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na rok 2010 została podjęta jednogłośnie.   
 
Ad. 11. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany 
uchwały Rady Gminy Kostomłoty Nr LVII/316/10 z dnia 26 października 2010 r. w 
sprawie podatków i opłat lokalnych na rok 2011. 
 

  Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Otwieram dyskusję. Czy są pytania do  
  projektu uchwały? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za przyjęciem  
  projektu uchwały? 
  Kto jest za  - 14 głosów za 
  Kto jest przeciw – 0 głosów 
  Kto się wstrzymał – 0 głosów 
 
  Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Stwierdzam, że uchwała nr IV/17/10 w  
  sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Kostomłoty Nr LVII/316/10 z dnia 26 października 
  2010 r. w sprawie podatków i opłat lokalnych na rok 2011 została podjęta 4ednogłośnie. 

 
Ad. 12. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik odczytała projekt uchwały w sprawie 
zarządzenia wyborów do organów samorządu mieszkańców wsi. 
 

  Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Otwieram dyskusję. Czy są pytania do  
  projektu uchwały? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za przyjęciem  
  projektu uchwały? 
  Kto jest za  - 15 głosów za 
  Kto jest przeciw – 0 głosów 
  Kto się wstrzymał – 0 głosów 
 

Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Stwierdzam, że uchwała nr IV/18/10 w 
sprawie zarządzenia wyborów do organów samorządu mieszkańców wsi została podjęta 
jednogłośnie. 
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Ad. 13. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany 
uchwały nr XLV/230/09 Rady Gminy Kostomłoty z dnia 16 grudnia 2009 r. w sprawie 
zmiany Statutu Gminy Kostomłoty. 
 

  Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Otwieram dyskusję. Czy są pytania do  
  projektu uchwały? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za przyjęciem  
  projektu uchwały? 
  Kto jest za  - 15 głosów za 
  Kto jest przeciw – 0 głosów 
  Kto się wstrzymał – 0 głosów 
 

Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Stwierdzam, że uchwała nr IV/19/10 w 
sprawie zmiany uchwały nr XLV/230/09 Rady Gminy Kostomłoty z dnia 16 grudnia 2009 
r. w sprawie zmiany Statutu Gminy Kostomłoty została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 14. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany 
uchwały Nr LVIII/328/10 Rady Gminy Kostomłoty z dnia 9 listopada 2010 r. w sprawie 
określenia zasad i trybu udzielania dotacji z budżetu Gminy Kostomłoty na prace 
konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 
rejestru zabytków, sposobu jej rozliczania i kontroli oraz postępowania z wnioskiem o 
udzielenie dotacji. 
 
Ryszard Janiec – Myśmy już taką uchwałę podejmowali. 
 
Elżbieta Czarnota – Uchwałę rada podjęła w listopadzie. RIO stwierdziło jednak, że należy 
doprecyzować jej zapisy. Zapisy są identyczne jak w ustawie.  
 

  Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Otwieram dyskusję. Czy są pytania do  
  projektu uchwały? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za przyjęciem  
  projektu uchwały? 
  Kto jest za  - 15 głosów za 
  Kto jest przeciw – 0 głosów 
  Kto się wstrzymał – 0 głosów 
 

Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Stwierdzam, że uchwała nr IV/20/10 w 
sprawie zmiany uchwały Nr LVIII/328/10 Rady Gminy Kostomłoty z dnia 9 listopada 2010 
r. w sprawie określenia zasad i trybu udzielania dotacji z budżetu Gminy Kostomłoty na 
prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 
rejestru zabytków, sposobu jej rozliczania i kontroli oraz postępowania z wnioskiem o 
udzielenie dotacji została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 15. 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Serdecznie dziękuję sołtysom, którzy już w kalendarzu 
zaplanowali termin zebrania w sprawie wyboru władz sołectwa. Ważne jest, żebyśmy 
rozumieli, żeby sołectwa leżały blisko siebie. Prosiłbym w kalendarzu zaplanować sobie 
termin zebrania. Przewodniczący, który nas dzisiaj zaszczycił mówił, że spotkania 
radnych, którzy biorą udział w potyczkach sportowych, będą odbywały się w poniedziałki, 
dlatego poniedziałek jest dniem wyłączonym od zebrań. Bardzo bym prosił, aby u pani 
Ani Orzechowskiej rezerwować termin tak, żebym ja mógł go potem zapisać u siebie w 
kalendarzu.  
 
Wójt Gminy i Przewodniczący Rady Gminy złożyli życzenia świąteczne wszystkim 
obecnym na sesji i ich rodzinom. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – W piątek z wójtem jedziemy do Warszawy 
odebrać certyfikat Gminy Fair Play. 
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Marian Fita – Ja wrócę do porozumienia w sprawie odśnieżania. Tu występuje taka 
sytuacja, że gmina odśnieża tereny wokół Rynku i centrum sama, ale powstaje problem 
oblodzenia bardzo silnego. Czy w ramach tego porozumienia piaskarka mogłaby 
przejechać od czasu do czasu, bo nikt nie jest w stanie posypywać całego placu piachem.   
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Na moje ręce wpłynęły życzenia  dla rady 
gminy od SP Karczyce. Za życzenia dziękujemy serdecznie. Czy jeszcze ktoś chciałby 
zabrać głos? Nie widzę. 
 
Ad. 16. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Kończymy obrady IV sesji.  
 
Obrady trwały od godz. 14.00 do godz. 15.20 
 
Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała Anna Orzechowska 
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Załącznik nr 1 
 

 
SPRAWOZDANIE WÓJTA 

z wykonania uchwał Rady Gminy Kostomłoty 
podjętych na I i II sesji w dniu 30.11.2010 r.  

 
1. Uchwała nr I/1/10 w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej dla 
przeprowadzenia głosowania nad wyborem Przewodniczącego Rady Gminy 
Kostomłoty.   
Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego 
we Wrocławiu. 
  
2. Uchwała nr I/2/10 w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy 
Kostomłoty.  
Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego 
we Wrocławiu. 
  
3. Uchwała nr I/3/10 w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej dla 
przeprowadzenia głosowania nad wyborem Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 
Kostomłoty.   
Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego 
we Wrocławiu. 
 
4. Uchwały nr I/4/10 w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 
Kostomłoty.  
Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego 
we Wrocławiu. 
 
5. Uchwały nr II/5/10 w sprawie  wyboru Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 
Rady Gminy Kostomłoty. 
Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego 
we Wrocławiu. 
 
6. Uchwała nr II/6/10 w sprawie  wyboru Przewodniczącego Komisji Oświaty, 
Kultury, Zdrowia, Sportu i Wypoczynku Rady Gminy Kostomłoty. 
Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego 
we Wrocławiu. 
 
7. Uchwała nr II/7/10 w sprawie  wyboru Przewodniczącego Komisji Prawa, 
Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska Rady Gminy Kostomłoty.  
Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego 
we Wrocławiu. 
 
8. Uchwała nr II/8/10 w sprawie  wyboru Przewodniczącego Komisji Rolnictwa 
Rady Gminy Kostomłoty.  
Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego 
we Wrocławiu. 
 
9. Uchwała nr II/9/10 w sprawie  wyboru Przewodniczącego Komisji Budżetu, 
Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy Kostomłoty.  
Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego 
we Wrocławiu. 
 
10. Uchwała nr II/10/10 w sprawie  wyboru członków Komisji Rewizyjnej Rady 
Gminy Kostomłoty.  
Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego 
we Wrocławiu. 
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11. Uchwała nr II/11/10 w sprawie  wyboru członków Komisji  Oświaty, Kultury, 
Zdrowia, Sportu i Wypoczynku Rady Gminy Kostomłoty. 
Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego 
we Wrocławiu. 
 
12. Uchwała nr II/12/10 w sprawie  wyboru członków Komisji  Prawa, Porządku 
Publicznego i Ochrony Środowiska Rady Gminy Kostomłoty.  
Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego 
we Wrocławiu. 
 
13. Uchwała nr II/13/10 w sprawie  wyboru członków Komisji  Rolnictwa Rady 
Gminy Kostomłoty.  
Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego 
we Wrocławiu. 
 
14. Uchwała nr II/14/10 w sprawie  wyboru członków Komisji  Budżetu, 
Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy Kostomłoty.  
Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego 
we Wrocławiu. 
 
15. Uchwała nr II/15/10 w sprawie  wynagrodzenia dla Wójta Gminy 
Kostomłoty.  
Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego 
we Wrocławiu. 
 
Ponadto: 
Kolegium RIO we Wrocławiu uchwałą nr 108/2010 z dnia 24.11.2010 r. stwierdziło 
nieważność § 4 ust.1 pkt. 6 uchwały Rady Gminy Kostomłoty nr LVII/316/10 z dnia 
26.10.2010 r. w sprawie podatków i opłat lokalnych na rok 2011 z powodu istotnego 
naruszenia art. 19 pkt 1 lit. a w zw. z art. 20 ust. 1 ustawy z 12 stycznia 1991 r. o 
podatkach i opłatach lokalnych. Ustawa przewiduje wskazanie górnej stawki opłaty 
targowej, a myśmy tego nie uwzględnili w uchwale. 
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